
1884 
Kaupunginvaltuutettuina olivat koko vuoden 1884: 

Professori G. A. Asp. 
Lääkintöneuvos J. I. Björksten. 
Prokuraattorin toimituskunnan sih-

teeri H. G. Borenius. 
Varakonsuli J. L. Borgström. 
Tirehtööri, everstiluutnantti G. R. 

A. Charpentier. 
Esittelijäsihteeri G. M. von Christier-

son. 
Sotakamreeri, hovineuvos F. W. 

Dittmar. 
Lääkintöhallituksen sihteeri R. B. 

Elving. 
Pankinjohtaja W. Eneberg. 
Kauppias C. M. Eskolin. 
Professori C. G. Estlander. 
Ratatirehtöörin apulainen N. Th. 

Frosterus. 
Tehtailija F. W. Grönqvist. 
Lääketieteentohtori A. F. Holm-

berg. 
Arkkitehti C. Th. Höijer. 
Kauppias O. E. Kjällmanson. 
Kauppias N. Kochtomoff. 
Johtaja S. E. Kullhem. 
Kollegiasessori U. A. Kurten. 
Kollega G. E. Lagerblad. 
Yli-inspehtori A. F. Laurell. 
Kauppias A. A. F. Lindberg. 

Ylitirehtööri, valtioneuvos L. L. 
Lindelöf. 

Kenraalimajuri J. J . af Lindfors. 
Kultaseppämestari O. R. Mellin. 
Insinöörimekanikko K. M. Moring. 
Pankinjohtaja F. K. J. Nybom. 
Arkkitehti K. G. Nyström. 
Merikapteeni J. A. Pont an. 
Kaartinalikapteeni K. A. Procope. 
Tirehtori E. E. Qvist. 
Kauppias K. H. Renlund. 
Professori J. W. Runeberg. 
Leipurimestari G. U. Sandberg. 
Kauppias C. Hj. F. Schildt. 
Ylim. professori, vapaaherra M. W. 

af Schulten. 
Pankinkamreeri E. E. Schybergson. 
Oikeuspormestari J. G. Sohiman. 
Leipurimestari G. M. Stenius. 
Protokollasihteeri F. G. O. S. Stjern-

vall. 
Kauppaneuvos C. W. I. Sundman. 
Kauppias M. W. Svensson. 
Suutarimestari G. Tallgren. 
Yli-insinööri H. Th. Tallqvist. 
Ratatirehtööri E. E. Wasastjerna. 
Tehtailija A. Wecksell. 
Pankinjohtaja K. Th. Wegelius. 
Pankinjohtaja C. J. Österholm. 

Kaupunginvaltuuston puheenjohtajana toimi kertomusvuonna vt af 
Schulten ja valtuuston varapuheenjohtajana vt Asp. 

Valmisteluvaliokunnan itseoikeutettuna puheenjohtajana oli valtuus-
ton puheenjohtaja. Valiokunnan valittuina jäseninä toimivat koko vuoden 
vtt Dittmar, Wasastjerna, Elving ja Asp, varamiehinään vtt Tallqvist 
ja Stjernvall. 

Kaupunginvaltuuston sihteerinä toimi maaliskuun 18 p:ään senaatin-
kanslisti C. A. K. Gripenberg ja sen jälkeen lakitieteenkandidaatti, vapaa-
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herra B. K. J. Langenskiöld sekä valtuuston notaarina helmikuun 26 p:ään 
lakitieteenkandidaatti K. E. L. von Pfaler ja sen jälkeen varatuomari 
J . A. Norrmen. 

Kaupunginvaltuusto kokoontui vuoden varrella 22 kertaa, niistä 2 ker-
taa lisätyin jäsenluvuin. 

Vuoden varrella saapui 271 ja vuoteen 1885 siirtyi 41 asiaa1). 
Kaupunginvaltuuston pöytäkirjain pykäläluku oli 290 ja valtuuston 

puolesta lähetettyjen kirjelmien luku 250. 

A. Kaupungin kiinteää omaisuutta koskevat asiat 

1. Kaupunginasemakaavaa sekä kiinteän omaisuuden hankin-
taa ja kaupungille kuuluvan sellaisen omaisuuden luovu-

tusta koskevat kysymykset 

Kaupungin luoteispuolella olevan alueen kaupunginasemakaava. Raha-
toimikamari oli vuonna 1883 jättänyt 2) kaupunginvaltuustolle ehdotuksen 
Kampinmalmin sekä Sandnäsin, Arkadian, Fjälldalin ja Bergan huvilain 
kaupunginasemakaavaksi esittäen, että se hyväksyttäisiin. Valtuusto 
lähetti 3) vuonna 1884 tämän ehdotuksen valiokuntaan, johon kuuluivat 
vtt Tallqvist, Nyström ja Moring, hovineuvos A. W. Brummer ja kaupungin-
lääkäri, filosofian- ja lääketieteentohtori C. I. Qvist. Sen johdosta anta-
massaan lausunnossa valiokunta ensiksi otti vastattavakseen kysymykseen, 
oliko uusien rakennustonttien tarve niin pakottava, ettei kyseisen alueen 
liittämistä kaupungin asemakaavaan ja sen luovuttamista rakennettavaksi 
enää voinut haitatta siirtää tuonnemmaksi. Valiokunta ei puolestaan voinut 
katsoa tällaista tarvetta olevan olemassa niin kauan kuin suuret määrät 
tontteja sekä kaupungin sisäosissa että sen laidoilla joko olivat rakenta-
mattomina tai niillä oli vain vähäpätöisiä puuhökkeleitä. Valiokunnan 
mielestä oli paljon paremmin kaupungin edun mukaista pyrkiä keskityk-
seen, mikäli se saattoi tapahtua ilman pelkoa siitä, että kaupunki tuli liian 
ahtaasti rakennetuksi, kuin lisäämään sen aluetta, joka väkilukuun ver-
rattuna ennestäänkin oli sangen laaja. Kun oikeudenmukaisuuden vuoksi 
uusien kaupunginosain tuli saada nauttia samoja etuja kuin vahempienkin, 
lisäisi ehdotettu laajennus kohtuuttomasti kaupungin hallintokustannuksia. 
Puheena oleva alue, joka sijaitsi hautausmaiden ja teurastamon läheisyy-
dessä ja jonka asema terveydellisessä suhteessa muutenkin oli suhteellisen 
epäedullinen, ei sitäpaitsi tuntunut hyvin soveltuvan asuntotarkoituksiin, 
minkä lisäksi tuntuva osa siitä tarvittiin todennäköisesti odotettavissa 
olevaan rautatiealueen laajentamiseen. Valiokunta huomautti, että ter-
veellisten ja hyvin sijaitsevien asuntotonttien tarve tuli pitkäksi ajaksi 
eteenpäin täysin tyydytetyksi sen jälkeen kun kaupungin alueen eteläisin 
osa, joka käsitti n.s. Punavuorten alueen, oli järjestelty ja jaettu kortte-

x) Kaupunginvaltuuston vuosien 1883 ja 1884 diaarien epätäydellisyyden takia 
ei edellisestä vuodesta ratkaisemattomina siirtyneiden eikä myöskään vuoden var-
rella ratkaistujen asiain lukumäärää voida ilmoittaa. — 2) Ks. 1879—83 kert. s. 269. — 
*) Valt. pöytäk. 29 p. tammik. 12 §. 


